
Мато Фрањичевић 

Питања упућена Комисији за очување националних споменика у БиХ: 

1. „Да ли је тачно да је уклањање џамије Ћурчиница извршио власник објекта 

(Меџлис ИЗ Ливно) након вашег дописа од 12. септембра 2003. године у којем 

сте навели да ће се 'објекат третирати као национални споменик до доношења 

коначне одлуке комисије у складу са чланом V и VI Анекса VIII'? 

2. Да ли је тиме власник, иако упозорен, прекршио Закон о извршењу одлука 

Комисије? 

3. Да ли је ово уклањање имало за посљедицу да је, цитирам ваш одговор, 

'Комисија у поступку припреме одлуке могла евидентирати само мјесто и 

остатке старог харема са нишанима'? 

4. Да ли је, као резултат тога, постало могуће да Комисија одлучи да је, опет 

цитирам, 'дозвољена изградња објекта џамије у савременом архитектонском 

изразу' као и 'интерполирање нових садржаја у складу са потребама власника 

објекта', ваљда као награда власнику за његово кршење закона? 

5. Зар није био основни задатак подносиоца захтјева (Центар за исламску 

архитектуру у Сарајеву) обезбјеђивање потребних доказа о објекту као 

(захтијеваном) националном споменику, потом осталих институција задужених 

за бригу о споменицима културе, а тек потом општине?  

6. Јесте ли свјесни да сте, излазећи у сусрет пословним жељама појединаца из ИЗ, 

уједно изашли и изван мандата утврђеног Анексом VIII, угрозили одређена 

битна права дефинисана и Европском повељом о локалној самоуправи, те 

уједно, вјерујем посве ненамјерно, створили претпоставке да се иначе готово 

узорни међунационални односи закомпликују и поремете?“ 
 


